

中国航海学会文件

航学发〔2023〕69号

关于征集2023年亚洲航海学术年会论文的第二次通知

各有关单位：

亚洲航海学术年会（Asia Navigation Conference，缩写为“ANC”）由中国航海学会、日本航海学会、韩国航海港湾学会共同发起主办。自2002年以来已经成功举办21届。ANC 2023将由韩国航海港湾学会承办。本团体已于4月24日发布了《关于征集2023年亚洲航海学术年会论文的通知》（航学发〔2023〕57号）。

根据ANC组委会的最新通知，现将会议具体事项更新如下：

一、会议主题：

航运和港口数字化

二、征文范围（详见附件）：

航海、船舶操纵、海员教育

船舶技术和海洋结构
现代轮机管理
航运业中的电子和信息技术
自动控制和货物装卸设备
海事教育及培训
港口建设与沿海地区开发
其他涉及航海科技的内容

三、征文要求：

1. 国内作者提交的论文需为作者原创、文字成熟的未发表作品，无学术不端、无一稿多投等问题；

2. 国内作者需将论文投到中国航海学会秘书处，并由中国航海学会统一提交到韩国航海港湾学会秘书处。

3. 2023年8月15日前发送论文中英文全文（word文件）到指定投稿邮箱：wangyan@cinnet.cn，模板详见附件1、2，邮件主题为“ANC投稿-论文题目”。

四、论文录用

本团体将组织专家对投稿论文进行评审，录用通知将于9月下旬发送给作者。中方被录用并参会交流的论文将由本团体颁发参会证书；获奖论文作者将获得奖金，会后推荐至合作期刊出版。未被录用的论文，收到本团体的通知后可自行处理。

五、会议注册

会议官方语言为英语，参会代表需独立以英语进行论文宣讲和交流。

联系人：学术交流部 王琰

联系电话：010-65299872

电子邮箱：wangyan@cinnet.cn

附件：1. 英文通知

2. 英文论文模板

3. 中文论文模板



Asia Navigation Conference 2023

First Announcement and Call for Papers

Digitization in Navigation and Port



Date November 4th (Sat) - 5th(Sun), 2023

Venue Online with Zoom

Organized by Korean Institute of Navigation and Port Research

Invitation

Dear fellow colleagues,

The Asia Navigation Conference (ANC) has been started as a joint symposium of Korean Institute of Navigation and Port Research (KINPR), China Institute of Navigation (CIN) and Japan Institute of Navigation (JIN) from 2002, and now expands its border to all Asian countries.

ANC2023 will be the 21st conference as a sequence of events that started in Shanghai in 2002, and this year the ANC will be hosted by KINPR and held from 4th to 5th November in full Online with Zoom, Republic of Korea.

Under the theme of Digitization in Navigation and Port, the aim of the conference is to share the experience and knowledge on Navigation and Port Research, and also to discuss on Marine Science and Technology among Asian countries. Furthermore, this conference will bring experts and researchers of Asian countries together not only to exchange recent progress and trends but also to promote mutual developments in navigation, port and related fields.

ANC2023 cordially invites experts and researchers who are engaged or have interests in Navigation, Port Research and/or related fields to submit manuscripts, which properly meet the dates, forms, and volumes described below.

I hope that the conference will be a fruitful time for all participants, and I am looking forward to seeing you all on November 2023.

Prof. YIM Jeong Bin
President, Korean Institute of Navigation and Port Research

Overview

Date November 4th (Sat) - 5th(Sun), 2023

Venue Online with Zoom

Call for Papers

Main Theme I Digitization in Navigation and Port

Topics of the Conference

- ◇ Navigation, Ship Handling, Education of Seafarers
- ◇ Ship Technology and Ocean Structures
- ◇ Modern Marine Engineering Management
- ◇ Electronics and Information Technologies in Maritime Industry
- ◇ Automatic Control and Cargo Handling Equipment
- ◇ Maritime Education and Training
- ◇ Port Construction and Coastal Area Development
- ◇ Other Related Topics

Official Language I English

Deadlines and Important Dates

Title and Abstracts Due: 4th July, 2023

Notification of Acceptance: 18th July, 2023

Full Papers Due: 4th August, 2023

Notification of Final Acceptance: 4th October, 2023

Registration

Registration Fee

Category	USD
General Participant (Speaker only)	100
Students (Speaker only)	50

Call for Papers

Main Theme I Digitization in Navigation and Port

Topics of the Conference

- ◇ Navigation, Ship Handling, Education of Seafarers
- ◇ Ship Technology and Ocean Structures
- ◇ Modern Marine Engineering Management
- ◇ Electronics and Information Technologies in Maritime Industry
- ◇ Automatic Control and Cargo Handling Equipment
- ◇ Maritime Education and Training
- ◇ Port Construction and Coastal Area Development
- ◇ Other Related Topics

Official Language I English

Deadlines and Important Dates

Title and Abstracts Due: 4th July, 2023

Notification of Acceptance: 18th July, 2023

Full Papers Due: 4th August, 2023

Notification of Final Acceptance: 4th October, 2023

Registration

Registration Fee

Category	USD
General Participant (Speaker only)	100
Students (Speaker only)	50

Conference Secretariat

Secretariat of Korean Institute of Navigation and Port Research

Tel. +82-51-410-4127
Fax. +82-51-404-5993
Address Korea Maritime & Ocean University,
727 Taejong-ro, Yeongdo-gu, Busan, 49112, Korea
E-Mail jkinpr@kmou.ac.kr
URL www.kinpr.or.kr

ANC2023 Organizing Committee

Organizing Committee

Title	Name	E-Mail
Chair	Prof. Jeong-Bin Yim	jbyim@kmou.ac.kr
Advisory Body	Prof. Byeong-Deok Yea	byea@kmou.ac.kr
Program Subcommittee	Prof. Young-Soo Park	youngsoo@kmou.ac.kr
	Prof. Deuk-Jin Park	pdj@pknu.ac.kr
	Ph.D. Hong-Tae Kim	hongtae.kim@kriso.re.kr
	Prof. Kyoung-Kuk Yoon	kkyoon@kmou.ac.kr
	Ph.D. Sang-won Park	psw6745@kmi.re.kr
	Prof. Cho-Young Jung	wjdchdud@kunsan.ac.kr
	Prof. Won-Sik Kang	wskang@jejunu.ac.kr
	Prof. Yun-Ja Yoo	yjyoo@kmou.ac.kr
	Prof. Nam-Kyun Im	namkyun.im@mmu.ac.kr
	Ph.D. Hyeong-Tak Lee	htlee@kiost.ac.kr

	Prof. Hwa-Young Kim	hwayoung@mmu.ac.kr
	Ph.D. Jin-Ki Seor	jinkiseor@gmail.com
	Prof. Chang-Yong Lee	cylee@gw.ac.kr
Steering Subcommittee	Prof. Ik-Soon Cho	ischo@kmou.ac.kr
	Prof. Hyun Yang	yanghyun@kmou.ac.kr
Public Relations Subcommittee	Prof. Dae-Won Kim	dwkim@kmou.ac.kr
	Prof. Dae-Jeong Kim	kdj4907@kmou.ac.kr
Administration	Yea-Jung Lee	jkinpr@kmou.ac.kr

附件 2

Format for Papers-English Version

Format of manuscript

- (1) Paper Size: **A4** paper
- (2) Manuscript: Less than **10 pages** including figures, tables and pictures
- (3) Structure of the Manuscript
 - Title
 - Author(s)
 - Affiliation(s), address(es) and e-mail address(es)
 - Key words
 - Abstract
 - Main texture
 - References
- (4) Heading Numbers (example)
 - ABSTRACT (The length of the abstract should be **less than about 300 words**.)
 - 1. Introduction
 - 2. Target Area and Database
 - 2.1 Target Area
 - 2.2.1 Target
 - 2.2.2 Area
 - 2.2 Database
 - 3. Analyses
 - 4. Result
 - References (in alphabetical order of the family name of the first author)
- (5) Font and Page Layout
 - Font: **Times New Roman**
 - Point: **Title: 14 point and bold** **Others: 10 point**
 - Headings: **bold**
 - Margin: Top and bottom margins: **30 mm** Left and right margins: **25 mm**
 - Spacing: **Single spaced**
 - Column: **single column**

(title is 14 point and bold)

(top margin is 30 mm)

The Title of the Manuscript of Asia Navigation Conference 2023

Zhang San* and Hanako Li Si**

*Dalian Maritime University, Dalian, Liaoning, 116087 China

**Makuhari Maritime and Ocean University, Chiba, 261-8550 Japan

(Family name in a capital letter)

Key words: navigation, science, technology, education, safety, maritime

(others are 10 point)

(left margin is 25 mm.)

(right margin is 25 mm.)

ABSTRACT

Asia Navigation Conference 2023 is the international conference of navigation and maritime science, technology, education and so on. This international conference will be held from 4-5 November 2023 in Republic of Korea.

The length of the ABSTRACT should be less than about 300 words.

1. Introduction

Asia Navigation Conference 2023 is the international conference of navigation and maritime science, technology, education and so on. This international conference will be held from 4-5 November 2023 in Republic of Korea

2. Target and Goal of Asia Navigation Conference

(Headings are bold.)

2.1 Target of Asia Navigation Conference

The local executive committee is willing to share the target of Asia Navigation Conference with any participants. The committee would like to have any requests and questions from you.

2.2 Goal of Asia Navigation Conference

The papers are kindly requested to address any of issues identified as the goals and activities of the working groups.

2.2.1 WG-I

This group aims at navigation and maritime science, technology, and education to the safety and the environmental protection at sea.

2.2.2 WG-II

This group aims at the establishment of the safety management system at sea.

3. Results and Discussions

The results obtained here are quite important for the navigation and maritime science, technology, education, and so on. They are same to the goal of Asia Navigation Conference.

References *(in alphabetical order of the family name of the first author.)*

- (1) Kim Swangyang (2000): What is the Goal of Asia Navigation Conference, Int. J. Navigation and Port Research 2(1), 120-130
- (2) Korea Institute (2004): The Maritime Safety Science, Technology, and Education Group of TECHNO-OCEAN,

Proceedings, TECHNO-OCEAN2000, 123-130.

(3)Navigation and Port Research (2004): The Maritime Education System in Safety Management,
J. Maritime Management, **20**, 105-112.

(4)Park ,J.S.and Lee,J.W. (1988): Discussion on Asia Navigation Conference 2004, *Maritime*, **30**, 123-129

↑ *(bottom margin is 30 mm)*



Author's Biography

The author's biography is the last section and should not exceed 300 words.

附件 3

中文论文格式

(1) 纸张尺寸:A4 纸

(2) 不超过 10 页, 包括数字、表格和图片

(3) 论文结构

标题、作者(年代)、单位、地址和电子邮件地址、关键字、摘要、正文、
参考文献

(4) 标题编号

摘要(字数不超过 300 字)

1. 介绍

2. 目标区域及数据库(例)

2.1 目标区域

2.2.1 目标

2.2.2 区域

2.2 数据库

3. 分析

4. 结果

参考文献(按第一作者姓氏的字母顺序排列)

(5) 字体和页面布局

字体:宋体

标题:标题:14 号字粗体 其他:10 号字

小标题:加粗

边距:上、下边距:30mm 左右边距:25mm

间距:一倍行距

栏:单栏。

(题目：14 号字，粗体)

(上边距：30 毫米)

论文题目

张三¹，李四²

(1.大连海事大学, 辽宁 大连, 116087; 2.上海船舶运输研究所, C 上海 200135)

关键词：航海；科学；技术；教育；安全；海事

(正文字体：10 号字)

(左边距：25 毫米)

(右边距：25 毫米)

摘要

2023 年亚洲航海年会是聚焦航海与海洋科学、技术、教育等话题的国际会议。本次国际会议将于 2023 年 11 月 4-5 日在韩国举行。摘要的长度应少于 300 字左右。

1. 介绍

2023 年亚洲航海年会是聚焦航海与海洋科学、技术、教育等话题的国际会议。本次国际会议将于 2023 年 11 月 4-5 日在韩国举行。摘要的长度应少于 300 字左右。

2. 亚洲航海学术年会的办会目的和会议成果

(标题为粗体)

2.1 办会目的

亚洲航海学术年会组委会将尽最大努力达到会议目标，欢迎向会议组委会提交您的建议。

2.2 会议成果

亚洲航海学术年会是由中国航海学会、日本航海学会、韩国航海港湾学会共同主办、轮值承办的航海界地区性学术交流活动，至今已成功举办 19 届。近年来，会议为促进地区航海学术交流和科技进步，搭建我国广大航海科技工作者与亚洲其他国家学者的交流和学习的平台发挥了重要作用。主要成果为 WG-I 和 WG-II。

2.2.1 WG-I

会议成果是促进航海和海洋科学技术，以及海上安全和环境保护的教育。

2.2.2 WG-II

会议成果是建立海上安全管理体系。

3. 结果与分析

研究成果对航海和海洋科学、技术、教育等方面具有重要意义。

参考文献 (按第一作者姓氏的字母顺序排列.)

- (1)Kim Gwangyang (2000): What is the Goal of Asia Navigation Conference, Int. J. Navigation and Port Research 2(1), 120-130
- (2)Park ,J.S.and Lee,J.W. (1988): Discussion on Asia Navigation Conference 2004, *Maritime*, 30, 123-129
- (3)张三.论亚洲航海学术年会的意义[C].亚洲航海学术年会论文集, 2000,1:1-5

作者介绍 作者介绍位于最后一部分，字数不超过 300 字。

(下边距：30 毫米)